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Z á p i s n i c a  

z 5. zasadnutia Správnej rady Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. 

dňa 06. 03. 2024 v zasadačke Geologického odboru ÚVZ SAV  
 

 

Začiatok zasadnutia: 11.00 hod. 

 

Prítomní (podľa prezenčnej listiny): 

Členovia SR ÚVZ SAV: 

  RNDr. Ján Madarás, PhD. (generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i.) 

 Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. (riaditeľ Geologického odboru ÚVZ SAV, v. v. i.) 

 Mgr. Tomáš Mikuš, PhD. (Geologický odbor ÚVZ SAV, v. v. i.) 

  RNDr. Pavol Nejedlík, CSc. (riaditeľ Geofyzikálneho odboru ÚVZ SAV, v. v. i., do 12.09 hod.) 

  Mgr. Kristián Csicsay, PhD. (Geofyzikálny odbor ÚVZ SAV, v. v. i.) 

 RNDr. Róbert Kysel, PhD. (Geofyzikálny odbor ÚVZ SAV, v. v. i., do 13.15 hod.) 

 

  Hostia: 

  Mgr. Adriana Kleinová (vedúca Ekonomického oddelenia ÚVZ SAV, v. v. i.) 

  RNDr. Igor Broska, DrSc. (zástupca generálneho riaditeľa ÚVZ SAV, v. v. i.) 

  RNDr. Pavol Siman, PhD. (člen Predsedníctva SAV, do 12.20 hod.) 

  RNDr. Ján Vozár, PhD. (vedúci oddelenia geomagnetizmu GfO ÚVZ SAV, v. v. i.) 

 

Program zasadnutia: 

1. Úvod. 

2. Ekonomika ústavu za roky 2022 a 2023. 

3. Rozpočet Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. na rok 2024. 

4. Investičné plány v roku 2024. 

5. Návrhy na nového člena SR po odchode Dr. Hrabovského z pracoviska. 

6. Rôzne. 

7. Záver. 

 

 
Bod č. 1: Úvod 

Zasadnutie Správnej rady ÚVZ SAV, v. v. i. otvoril jej predseda RNDr. Ján Madarás, PhD., ktorý 

privítal prítomných členov správnej rady a hostí. Konštatoval, že správna rada je uznášaniaschopná 

(na zasadnutí boli z celkového počtu 7 členov správnej rady prítomní 6 členovia, Mgr. Jurajovi 

Hrabovskému, PhD. zaniklo členstvo v správnej rade dňom 1. marca 2024).  

 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. predstavil program zasadnutia, ktorý bol oproti 

návrhu programu uvedenom na pozvánke rozšírený o bod č. 3 „Rozpočet Ústavu vied o Zemi SAV, 

v. v. i. na rok 2024“.  

 

Predseda správnej rady o vyhotovenie zápisnice požiadal RNDr. Róberta Kysela, PhD. a za 

overovateľa zápisnice určil Mgr. Kristiána Csicsaya, PhD. 

 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 

1 6 4 6 0 0 schválené 
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Uznesenie č. 1: 

Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. schvaľuje program 5. zasadnutia Správnej rady 

Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i.  dňa 6. marca 2024. 

 

 

Bod č. 2: Ekonomika ústavu za roky 2022 a 2023 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. a vedúca Ekonomického oddelenia ÚVZ SAV,  

v. v. i. Mgr. Adriana Kleinová v úvodnom slove informovali, že Ústav vied o Zemi SAV, v. v. i. 

dosiahol v rokoch 2022 a 2023 z účtovného hľadiska záporný hospodársky výsledok a z rozpočtového 

hľadiska bol v schodku (výdavky prevýšili príjmy): 

 

Rok Hospodársky výsledok (zisk/strata) Prebytok/schodok hospodárenia 

2021 -47 963,8 € --- 

2022 -141 536 € -24 708 € 

2023 -58 915 € -123 825 € 

 

Do hospodárskeho výsledku vstupujú aj odpisy nehnuteľného majetku. ÚVZ SAV, v. v. i. čaká v roku 

2024 audit (ide o zákonnú povinnosť podľa § 27 ods. 6 zákona o verejnej výskumnej inštitúcii). 

Keďže ÚVZ SAV, v. v. i. je tretí rok po sebe v strate, je nevyhnutné prijať opatrenia, aby za rok 2024 

príjmy prevýšili výdavky. 

 

Predseda správnej rady otvoril diskusiu. 

 

RNDr. Róbert Kysel, PhD. sa informoval na spôsob účtovania výplat za mesiac december a na 

možnosť prenosu časti inštitucionálnej finančnej podpory zriaďovateľa (SAV) do nasledujúceho 

kalendárneho roka. 

Mgr. Adriana Kleinová odpovedala, že ÚVZ SAV, v. v. i. mesačne na platy vynakladá výdavky 

v sume približne 200 tis. €. Ďalej upozornila na očakávaný nárast výdavkov za energie, keďže 

doposiaľ platili „staré“ zmluvy s omnoho nižšími cenami. 

 

RNDr. Ján Vozár, PhD. sa opýtal, či je možné na krytie straty použiť rezervný fond. 

Mgr. Adriana Kleinová odpovedala, že ÚVZ SAV, v. v. i. rezervný fond zatiaľ nemá vytvorený, 

keďže tento sa tvorí z kladného hospodárskeho výsledku. 

 

Riaditeľ Geologického odboru ÚVZ SAV, v. v. i. Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. prezentoval 

analýzu nákladov za organizačnú zložku Geologický odbor ÚVZ SAV, v. v. i. (nákladové skupiny 

Geologica Carpathica, BA ústav materiálov, BA RTG, Brusiareň, GlO 46, GlO 111, energie BA, 

laboratóriá BB a iné).  

Geologický odbor ÚVZ SAV, v. v. i. (sumárne za pracoviská Bratislava a Banská Bystrica, bez 

nákladov za platy a odvodov z grantov a HZ do réžie) bol za roky 2022 a 2023 v strate 33 841,69 €. 

Strata nie je výrazná, je možné ju eliminovať kombináciou zvýšenia výnosov a zníženia nákladov. 

Na strane nákladov sú potenciálne úspory za nájom priestorov v Ústave materiálov SAV, v. v. i. 

(s tým sú spojené aj náklady za upratovanie priestorov a udržiavacie práce) v prípade centralizácie 

pracovísk geologického odboru. Pomerne vysoké sú náklady za spotrebu vody na pracovisku 

v Bratislave (6 663,25 €), je potrebné preveriť spôsob účtovania týchto nákladov (rozúčtovanie medzi 

ústavy SAV – zodpovedný: zástupca riaditeľa Geologického odboru ÚVZ SAV. v. v. i. Mgr. Dušan 

Starek, PhD.). Ušetriť je možné aj za správcu servera (platí sa aj v Banskej Bystrici, aj v Bratislave) 

a náklady za tlač (v Banskej Bystrici je centrálna tlačiareň, tlač je kontrolovaná z IP adresy). 

 

Člen Predsedníctva SAV RNDr. Pavol Siman, PhD. sa poďakoval za analýzu a požiadal, aby obdobná 

analýza bola vykonaná aj za organizačnú zložku Geofyzikálny odbor ÚVZ SAV, v. v. i. 

Riaditeľ Geofyzikálneho odboru ÚVZ SAV, v. v. i. RNDr. Pavol Nejedlík, CSc. prisľúbil analýzu 

vypracovať. Zároveň uviedol, že hospodárenie organizačnej zložky výrazne ovplyvnil projekt 
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BLEPOSK financovaný zo zdrojov EU (projekt bude ziskový, očakáva sa ešte fakturácia vyše  

100 tis. €). Ďalej poukázal na problémy s financovaním európskych projektov (neskoré preplácanie 

výdavkov), čo negatívne ovplyvňuje hospodárenie ústavov SAV. Ide však o problém SAV ako celku, 

nielen ÚVZ SAV, v. v. i. 

 

Generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i. RNDr. Ján Madarás, PhD. poukázal na skutočnosť, že 

sťahovanie z priestorov na Valašskej ul. a adaptácia priestorov na Ústave materiálov SAV, v. v. i. 

spôsobili náklady približne 170 tis. €, čo taktiež negatívne ovplyvnilo hospodárenie ústavu. 

Zástupca generálneho riaditeľa ÚVZ SAV, v. v. i. RNDr. Igor Broska, DrSc. sa zameral na možné 

zníženie nákladov na upratovanie v priestoroch ÚM SAV, v. v. i. 

Člen Predsedníctva SAV RNDr. Pavol Siman, PhD. informoval o zámere využiť budovu Ústavu 

stavebníctva a architektúry SAV pre účely Úradu SAV (skoncentrovať administratívu SAV v areáli 

SAV na Patrónke) a o sťahovaní viacerých ústavov z 3. poschodia budovy. Zároveň pripomenul 

dôležitosť projektovej prípravy na revitalizáciu budovy pracoviska v Hurbanove (prípravu projektov 

prepláca Predsedníctvo SAV z 80-90 % z centrálnych zdrojov SAV) a skutočnosť, že pri európskych 

projektov je možné čerpať „pôžičku“ zo zdrojov SAV na preklenutie finančných potrieb. 

 

V diskusii ďalej odzneli názory, že strata nie je výrazná a je možné ju znížiť vhodnými opatreniami, 

napr. zrušiť teambuildingy, prípadne zvýšiť odvod do réžie z grantov VEGA a hospodárskych zmlúv 

z 20 % na 30 %. Zvýšenie odvodu správna rada predbežne neschválila, riešitelia však budú mať 

povinnosť predložiť časový plán čerpania výdavkov v záujme toho, aby bolo možné lepšie priebežne 

sledovať vývoj hospodárenia ÚVZ SAV, v. v. i. a jeho predikciu do konca roka 2024. 

Člen Predsedníctva SAV RNDr. Pavol Siman, PhD. odporučil, aby sa ÚVZ SAV, v. v. i. 

aktívnejšie uchádzal o všetky možnosti financovania svojich nákladov z centrálnych zdrojov SAV. 

 

Riaditeľ Geologického odboru ÚVZ SAV, v. v. i. Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. ďalej odporučil 

skončiť s dvojitými cenníkmi za laboratórne práce (pre riešiteľov VEGA grantov, pre ostatné 

subjekty). 

Tento návrh podporil aj RNDr. Pavol Siman, PhD., ktorý odporučil mať iba jeden cenník 

a objednávateľom prác zo SAV poskytnúť zľavu (napr. 30 %). 

Generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i. RNDr. Ján Madarás, PhD. ďalej odporučil, aby nákup 

softvéru pre tomograf na pracovisku v Banskej Bystrici bol čiastočne financovaný z externých 

zdrojov. 

RNDr. Pavol Siman, PhD. odporučil, aby sa uvažovalo o založení spoločného pracoviska 

s „automotive“ firmami, ktoré by mali o produkty tomografu záujem. 

 

V súvislosti s opakovanými výsledkami kontroly Úradu SAV generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i. 

RNDr. Ján Madarás, PhD. pripomenul potrebu zosúladenia pracovnej náplne a katalógu pracovných 

činností (nariadenie vlády SR č. 341/2004 Z. z., ktorým sa ustanovujú katalógy pracovných činností 

pri výkone práce vo verejnom záujme a o ich zmenách a dopĺňaní v znení neskorších predpisov, 

dostupný na Slov-Lex https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/2004/341/) s reálnym 

zaradením zamestnancov do pracovných tried 9., 10. a 11. Pre zaradenie do PT 9 zamestnanec nemusí 

viesť projekt, ale musí byť spoluriešiteľom projektu, pre zaradenie do PT 10 musí mať zamestnanec 

priznaný VKS IIa. a súčasne odborne viesť projekt a/alebo riešiteľský kolektív, pre zaradenie do PT 

11 musí mať zamestnanec priznaný VKS I. a súčasne odborne viesť projekt a/alebo riešiteľský 

kolektív. 

 

Predseda správnej rady predniesol návrh uznesenia a dal o ňom hlasovať. 

 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 

2 6 4 6 0 0 schválené 

 

  

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/2004/341/
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Uznesenie č. 2: 

Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. žiada generálneho riaditeľa Ústavu vied o Zemi 

SAV, v. v. i., aby zosúladil zaradenie zamestnancov ÚVZ SAV, v. v. i. do platových tried podľa 

požiadaviek uvedených v nariadení vlády SR č. 341/2004 Z. z., ktorým sa ustanovujú katalógy 

pracovných činností pri výkone práce vo verejnom záujme a o ich zmenách a dopĺňaní v znení 

neskorších predpisov. 
 

 

Bod č. 3:  Rozpočet Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. na rok 2024 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. predstavil návrh rozpočtu ÚVZ SAV, v. v. i. na 

rok 2024 a strednodobý výhľad financovania na roky 2025 - 2027.  

Základným zdrojom financovania ÚVZ SAV ako verejnej výskumnej inštitúcie je 

inštitucionálna forma podpory zo štátneho rozpočtu SR prostredníctvom rozpočtu SAV. Táto podpora 

je poskytovaná na základe zmluvy medzi poskytovateľom podpory (SAV, zmluvu podpisuje predseda 

SAV) a prijímateľom podpory (ÚVZ SAV, v. v. i., zmluvu podpisuje generálny riaditeľ). Na rok 2024 

SAV pridelila ÚVZ SAV, v. v. i. prostriedky inštitucionálnej formy podpory výskumu a vývoja vo 

výške 2 586 531 €, pričom do tejto sumy sú zahrnuté pokračujúce granty VEGA (134 410 €). 

Výdavky na rok 2024 z prostriedkov inštitucionálnej formy podpory výskumu a vývoja sa 

rozpočtujú nasledovne: 

• mzdy (ekonomická klasifikácia 610) vo výške 1 601 328 €, 

• poistné (ekonomická klasifikácia 620) vo výške 562 867 €, 

• tovary a služby (ekonomická klasifikácia 630) vo výške 312 882 €, 

• bežné transfery (ekonomická klasifikácia 640, predovšetkým doktorandské štipendiá) 

vo výške 89 454 €. 

 

Rozpočet ÚVZ SAV, v. v. i. na rok 2024 je v zmysle metodiky ESA 2010 zostavený ako vyrovnaný. 

Obdobne je ako vyrovnaný zostavený aj strednodobý výhľad financovania na roky 2025 – 2027. 

 

V diskusii bola konštatované, že príjmy z projektov APVV je náročné rozpočtovať (do rozpočtu sú 

začlenené len aktuálne bežiace projekty, príjmy z nových projektov nie je možné predvídať). 
 

Po skončení diskusie predniesol predseda správnej rady návrh uznesenia a dal o ňom hlasovať. 
 

č. hlas. prítomných kvórum Za proti zdržal sa výsledok 

3 6 4 6 0 0 schválené 

 

Uznesenie č. 3: 

Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i.  

I. 

schvaľuje rozpočet Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. na rok 2024, 

II. 

schvaľuje strednodobý výhľad financovania Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. na roky 2025  

až 2027. 
 

 

Bod č. 4:  Investičné plány v roku 2024 

Generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i. RNDr. Ján Madarás, PhD. informoval o investičných plánoch 

na rok 2024:  

• nákup softvéru pre tomograf na pracovisku v Banskej Bystrici, 

• úprava serverovne na pracovisku v Banskej Bystrici (spoločne s Matematickým ústavom 

SAV, v. v. i.), 
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Riaditeľ Geologického odboru ÚVZ SAV, v. v. i. Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. pripomenul 

potrebu opravy balkóna na budove v Banskej Bystrici, ktorý je v katastrofálnom stave (od 

rekonštrukcie v roku 2008 už bol trikrát opravovaný, zatekanie však pokračuje). 

 

V diskusii odznel návrh na zvolanie zasadnutia správnej rady v termíne máj/jún, kedy už budú známe 

presné financovanie VEGA projektov a či došli od agentúry žiadané peniaze za projekt BLEPOSK. 

Ďalší návrh na zvolávanie zasadnutia je september, kedy bude zrejmé, ako sa vyvíja hospodárenie 

ÚVZ SAV, v. v. i. v roku 2024. 

 

Generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i. RNDr. Ján Madarás, PhD. informoval, že Dozorná rada ÚVZ 

SAV, v. v. i. zatiaľ neschválila zmluvu o nájme pozemku v Hurbanove (nájomca: SHMÚ). V tejto 

súvislosti pripomenul, že SHMÚ už tri roky neplatí za užívanie majetku ÚVZ SAV, v. v. i. 

 

 

Bod č. 5: Návrhy na nového člena SR po odchode Dr. Hrabovského z pracoviska 

Členovia správnej rady neformálne diskutovali o možných kandidátoch na uprázdnené miesto člena 

správnej rady zastupujúceho Geologický odbor ÚVZ SAV, v. v. i. Voľbu člena správnej rady podľa 

vnútorných predpisov organizuje Vedecká rada ÚVZ SAV, v. v. i. 

 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. v tejto súvislosti informoval aj o potrebe 

nahradenia Dr. Hrabovského v komisii SAIA pre výber štipendijných pobytov v rámci SAV. 

 

 

Bod č. 6: Rôzne 

Členovia správnej rady diskutovali o právnych aspektoch ubytovania doktorandov a zamestnancov 

v priestoroch pracoviska v Banskej Bystrici (ubytovací poriadok, zmluvy o prechodnom ubytovaní). 

 

 

Bod č. 7: Záver 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. poďakoval členom správnej rady a hosťom za 

účasť a ukončil zasadnutie. 

 

Koniec zasadnutia:  13.45 hod. 

 

 

 

 RNDr. Ján Madarás, PhD. 

 predseda Správnej rady ÚVZ SAV, v. v. i. 

 

Zapísal: 

RNDr. Róbert Kysel, PhD. 

 

Overil: 

Mgr. Kristián Csicsay, PhD. 


